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Milí spoluobčané, 

 
Letošní parné léto se pomalu chýlí ke svému závěru, školáci a 

učitelé se zanedlouho budou opět chystat do škol, ale do té doby 

proběhne v naší obci ještě několik událostí. Tou nejbližší je už 

tradiční Běh pro radost, který se koná v neděli 20. 8. 2023. 

Vybíhá se ze zahrady krupské školy v 16 hodin, vstupné je 

dobrovolné a jeho výtěžek letos udělá radost Královým, kteří 

pečují o Lydii Královou. Přijďte se s námi proběhnout nebo jen 

tak projít krajinou, popovídat si a třeba ochutnat lívance. Soudě 

podle toho, jak každý rok dětem chutnají, jedná se nepochybně o 

nejlepší lívance na okrese. 

V sobotu 26. srpna 2023 od 13,30 hod bude následovat rozloučení 

s prázdninami ve formě střídmě sportovního odpoledne. Původně 

jsme akci chtěli nazvat „grilování zastupitelstva“ a pojmout to 

spíše jako diskusní odpoledne, nakonec jsme myšlenku na sport 

úplně nezatratili. Máme v plánu obsadit v parku obě hřiště. Na 

horním hřišti bychom udělali turnaj v nohejbale, na spodním 

turnaj ve vybíjené, mölkki se budou hrát na trávě pod „vánoční“ 

lípou a soutěž o nejsilnější jedince v obci – to se sám nechám 

překvapit. Na nohejbal se budou stavět tříčlenné týmy, čtyřčlenné 

na vybíjenou a dvoučlenné na mölkki. Bude skvělé, když se týmy 

domluví už předem, aby registrace proběhla hladce a turnaje 

mohly vypuknout podle plánu od 14 hodin. Současně bude 

v parku program i pro menší děti, o ten se postarají členky svazu 

žen. Očekávejte podobnou organizaci jako o dětském dnu.  

Akce není určena jen pro děti a dorostence. Vyzývám i dospělé 

celoroční nesportovce, mezi které se řadím i já. Pojďme to 

společně těm mladým sportovcům pořádně natřít! Nebo to 

alespoň můžeme zkusit. Kdo se na sport necítí, nevadí. Může si 

jen poklábosit u piva a něco se alespoň dozvědět. Všem zapsaným 

soutěžícím budiž odměnou rožněné vepřové, které bude 

samozřejmě i pro diváky a jejich doprovod.  Nealkoholické 

nápoje (hlavně pro nezletilé) a maso bude zdarma, točené pivo za 

cenu nízkou.  
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Plánujeme celou akci umístit do sauny a nejbližšího okolí, když 

bude hodně pršet, tak se nastěhujeme do kulturního domu. Sál 

necháme nejmenším a v hospodě bychom se zabavili hraním 

společenských her a diskusí nad novinkami.  

Hned následující týden pořádají naši myslivci zvěřinové hody, a 

to 2. 9. 2023 od 10:00 hodin. Ty udělají definitivní tečku za 

prázdninami.  

 

Voda 

Možná jste zaregistrovali, že konečně přišly výsledky z rozborů 

vody. Pesticidů jsme se téměř zbavili, poslední známé hodnoty se 

například u sledovaného Acetochloru pohybovaly zhruba na 

dvojnásobku limitu, po instalaci uhlíkového filtru jsme na čtvrtině 

limitu. Spolu s tím výrazně klesly na odběrných místech i 

koncentrace všech ostatních sledovaných škodlivých látek. Na 

popud ministerstva školství jsme zvlášť nechali stanovit i 

koncentraci olova ve staré školce, to se v minulých rozborech 

nedělalo. Obec má rozvody v plastu nebo železe, olovo se snad 

nikde nevyskytuje, což hodnoty i potvrzují, vše je ok. Snad se 

podařilo doladit i chlorování, které bylo původně nastaveno na 

vyšší koncentrace, stáhli jsme to tak, aby voda pokud možno 

nebyla cítit. Díky všem za připomínky. Dusičnany jsou sice pod 

limitem, ale proti očekávání nijak výrazně. S tímto stavem nejsem 

spokojen, budeme tomu dál věnovat pozornost.  

Nové vodoměry jsou objednané, měly by být robustní, přesné a 

vydržet na jednu baterii až 15 let. Ze zákona se musí vodoměr 

ověřovat každých 6 let, ovšem lze uplatnit statistické metody, 

ověřit jen část a výsledek s nějakou pravděpodobností použít pro 

všechna měřidla ze stejné várky. Jinými slovy by nás provoz 

vodoměrů a jejich ověřování nemělo nijak výrazně zatížit. Montáž 

nového vodoměru zajistí obec. Spolu s vodoměrem dostanete 

novou smlouvu o dodávce vody, ta již splňuje veškerou novou 

legislativu a získali jsme ji od firmy, která nám dělá u obecního 

vodovodu odborného garanta. Od 1. 1. 2024 by měli mít všichni 

smlouvu novou, tak to všechno spojíme.  
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Energie 

Ceny energií na spotovém trhu klesly už dávno pod vládní cenový 

strop, navíc většina elektrické energie se obchoduje mimo burzu 

přímo s prvovýrobci za ceny, které víceméně korespondují 

s průměrnou cenou na spotovém trhu – u elektřiny kolem 2500 

Kč/MWh. Po hledání nového dodavatele energií jsem nakonec 

využil nabídky Sdružení místních samospráv (SMS), jehož je 

naše obec členem, a přihlásil obec a mateřskou školku do aukce o 

dodavatele jak elektřiny, tak plynu. Výběr proběhne dle zákona o 

zadávání veřejných zakázek někdy začátkem září v režii SMS a 

v aukci jsou stanoveny stropy – u elektrické energie je to 3800 

Kč/MWh a u plynu je to 1500 Kč/MWh. Očekává se, že 

nabídnuté ceny budou nižší a budou každopádně platit po celý 

rok. 

 

Přeložka elektriky 

Přeložka proběhla v termínu a téměř dle plánu, musela se navíc 

říznout jenom silnice do odbočky před Popkovými. Projektován 

byl podvrt, ale v místě vedlo několik sítí, které by se mohly 

vrtáním poškodit. Spolu s elektrickým vedením jsme nechali 

realizovat i veřejné osvětlení a nechali jsme ho dovést podél 

chodníku až k obchodu. Na tuto přeložku bude vzápětí navazovat 

další přeložka, tentokrát od křižovatky mezi rybníky Česalák a 

Jindrák směrem k obchodu a pak na Dolní Krupou. Na rok 2025 

je plánována realizace přeložky elektriky na Údolí, sloupy zmizí a 

vedení půjde v celé vesničce do země. Projekt je víceméně hotov, 

nyní se řeší smlouvy a věcná břemena. 

 

Obchod 

Obchod s největší pravděpodobností ve své stávající podobě 

skončí na jaře příštího roku. Existuje několik způsobů, jak se 

k tomu postavit. Od úplného zrušení obchodu přes kontejnerovou 

stavbu, obchod s obslužným/bezobslužným provozem 24/7 od 

firmy CONTIO až po stavbu nového obchodu na místě č. p. 9 

(bývalé Caltovo) a ve stejném stylu jako stávající opravené 

historické stavení. Tam by v jednom dvoře mohl být obchod a 
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naproti hospůdka, prostor se k tomu přímo nabízí. Jednalo by se 

ale o poměrně velkou investici a dotační tituly na to aktuálně 

nejsou. Rád bych ale znal Váš názor předtím, než se rozhodne. 

Proto v dohledné době uspořádáme dotazníkovou akci a zkusíme 

sesbírat podněty. Dotazník bude jak elektronický (osvědčil se 

nám ve školce), tak papírový a komu by nevyhovovala ani jedna 

z možností, může volat přímo mě nebo na obec, budeme si „psát 

čárky“. Dotazník bude anonymní, nebudeme moci identifikovat 

přispěvatele, proto prosím o férový přístup - nevyplňujte dotazník 

vícekrát. Zároveň Vás chci povzbudit k upřímnosti. Na 

zkreslených nebo neúplných informacích se do budoucna nedá 

postavit dobře fungující řešení. Kdyby z dotazníku vyplynula 

stavba obchodu, budeme pro něj hledat provozovatele. Může to 

být i příležitost pro rozjezd vlastního podnikání.  

 

Parcely nad školkou  

Nad novou mateřskou školkou je prostor prakticky na tři parcely. 

Jednu si obec každopádně plánuje ponechat na případné budoucí 

rozšíření školky a sestěhování dětí do jedné budovy. Současný 

stav totiž klade vyšší nároky na personál a logistiku a v budoucnu 

může být problematický. U zbylých parcel hrozí riziko, že se 

stanou investicí pro majetné a zůstanou ležet ladem. 

V zastupitelstvu panuje shoda na tom, že parcely by měli získat 

mladí lidé z obce, kteří tu plánují postavit dům a vychovávat děti. 

Bohužel ne všichni disponují tolika prostředky, aby mohli 

finančně přebít spekulanty. Existuje několik způsobů, jak 

zvýhodnit místní mladé stavebníky a naopak znevýhodnit pouhé 

investory, to vše při zachování podmínek prodeje nejvýhodnější 

nabídce. Prozatím jsme podnikli kroky k zaměření pozemků a 

detaily prodeje bych ještě před zveřejněním rád prodiskutoval na 

veřejné schůzi. Tu plánujeme udělat někdy na přelomu září a 

října.  

 

Opravy a výstavby 

V září je v plánu oprava propadlé kanalizace Na stráni, a to větev 

od č. p. 121 po č. p. 89. Situace je zde neutěšená už pěknou řádku 
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let, kanalizace zapáchá a je také útočištěm hlodavců. Dotaci na 

opravu nedostaneme, takže prakticky není na co čekat. Spolu 

s opravou kanalizace proběhne výměna šoupat na vodovodním 

řádu pro šest domů, které jsou na této trase připojeny.  

Zhruba ve stejné době proběhne zpevnění a rozšíření místní 

komunikace v zatáčce pod hrází rybníka Jindrák. Zatáčka se stala 

v minulosti dějištěm několika karambolů. V zahradě tam skončili 

popeláři i obecní traktor při prohrnování sněhu. Rozšíření a 

zpevnění krajnice by tomu mělo do budoucna zabránit. 

Od 1. 3. 2024 je možné žádat o dotaci na energetické úspory 

veřejných budov. Při splnění podmínek je výše dotace 100% a 

zahrnuje zateplení, výměnu zdroje vytápění, instalaci zdrojů 

energie nebo výměnu osvětlení. Asi bychom si vyčítali, 

kdybychom toho nevyužili pro celkovou rekonstrukci kulturního 

domu. Se zateplením se samozřejmě změní vzhled. Obvyklá 

praxe je dle projektanta taková, že se na obci vytvoří pracovní 

skupina, několik osob, které budou architektonické návrhy a 

dispoziční úpravy posuzovat, připomínkovat a schvalovat. Kdo by 

měl zájem se na novém vzhledu KD podílet, nechť mi dá vědět.  

Probíhá projekční činnost s cílem vybudovat chodník, který by 

spojil ulici Na Kamenných se zbytkem obce, a tím se dalo po 

chodníku bezpečně dostat na nejbližší autobusovou zastávku. 

Navazovat by měl na chodník kolem Ročků. 

Hlavně kvůli situaci kolem obchodu jsem se rozhodl pro toto 

mimořádné vydání Střípků, abyste měli čas se nad situací 

zamyslet a pak nám, zastupitelům, poskytnout v dotazníku 

relevantní zpětnou vazbu. Zbytek je zhruba to nejdůležitější, co se 

„na výboře“ aktuálně řeší. Zajímá-li vás víc a chcete být v obraze, 

neváhejte, volejte, pište.  

                                                                       Jaroslav Čáp, starosta 
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♣  ♣  ♣ ♣  ♣ 

 

Společenská kronika 
za období od posledního vydání Krupských střípků 

 
 
 

Narodily se tyto děti: 
 
Beáta Němcová, Údolí 
 

Blahopřejeme a radujeme se z Vašeho dítěte. 
 

 

 

 

♣  ♣  ♣ ♣  ♣ 

 

 

Zemřeli: 
 
Josef Bárta, Zálesí 

 
                                     Vzpomínáme spolu s Vámi. 

 
♣  ♣  ♣ ♣  ♣ 
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Časopis je zapsán do evidence periodického tisku u MK ČR  
a bylo mu přiděleno evidenční číslo: MK ČR E 19537. 
Písemné příspěvky posílejte na OÚ Horní Krupá, 580 01 nebo 
e-mailem obec@hornikrupa.cz.   
Telefonické dotazy a připomínky na tel. čísle 569 436 145,  
725 101 163. 
Distribuováno zdarma do všech schránek. Pokud jste časopis 
nedostali, přihlaste se na OÚ, kde je k dispozici. 
Srpen 2023 
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